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                  Rada Gminy Lubomino 

 

PROTOKÓŁ Nr XVIII/2020 
z XVIII Nadzwyczajnej Sesji Rady Gminy Lubomino 

 
z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

 
 

LISTA RADNYCH OBECNYCH NA SESJI 
 

Lp. Nazwisko Imię Status 
 

1 Beczak Magdalena obecna 

 

2 Chyżyński 

 

Adam obecny 

3 Czaplicka 

 

Izabela obecna 

4 Grablewski 

 

Wiesław obecny 

5 Karpiński 

 

Józef obecny 

6 Krysik 

 

Dariusz obecny 

7 Lisowski 

 

Tomasz obecny 

8 Łosiewicz 

 

Jarosław obecny 

9 Naguszewski 

 

Zdzisław obecny 

10 Perdian 

 

Andrzej obecny 

11 Przybyszewski 

 

Damian obecny 

12 Sienkiewicz 

 

Stanisław obecny 

13 Stańczyk 

 

Zbigniew obecny 

14 Świtalski 

 

Robert obecny 

15 Wieczorek 

 

Adam obecny 

 
Obecni 15 

wszyscy 15 

procent 100 % 

Kworum zostało osiągnięte 
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Ad.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
Pełny przebieg pkt 1 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 0:40 –14:57) 

 

XVIII Nadzwyczajna Sesja Rady Gminy Lubomino odbyła się w łączniku Zespołu Szkół 

w Lubominie. 
Początek posiedzenia o godz.: 1300 . 

Zakończenie posiedzenia o godz.: 1930. 

 

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1,2 i 3  do nin. protokołu.  

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała otwarcia XVIII Nadzwyczajnej Sesji 

Rady Gminy Lubomino informując, że sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 3 ustawy 

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. 2020 poz. 713 ) oraz § 39 ust.5 Statutu 

Gminy Lubomino stanowiącego załącznik do Uchwały nr XII/83/2019 Rady Gminy Lubomino 

z dnia 28 listopada 2019 roku (Dz.Urz. Woj. Warm.-Maz., z 2020r. poz.37) na wniosek Wójta 

Gminy Lubomino.  

 

Następnie w imieniu własnym oraz radnych przywitała Wójta Gminy Lubomino Pana Andrzeja 

Mazura, Sekretarz Gminy Lubomino Panią Krystynę Błażewicz, kierowników jednostek 

organizacyjnych, sołtysów, pracowników urzędu gminy oraz w imieniu własnym przywitała 

radnych.  

 

W oparciu o listę obecności radnych stwierdziła prawomocność obrad i przedstawiła 

proponowany  porządek obrad, który został przesłany radnym wraz z zawiadomieniem o 

zwołani u sesji.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 

2020. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2020 – 2030. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Lubomino.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w 

Gminie Lubomino w roku szkolnym 2020-2021. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

10. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy. 

11. Przyjęcie protokołu z XVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

12. Przyjęcie protokołu z XVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

13. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

14. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 

15. Zamknięcie obrad. 
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Radny Robert Świtalski zawnioskował, aby pkt. 14 porządku obrad / Wolne wnioski, 

informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania/  przesunąć w miejsce pkt. 2 porządku 

obrad / Rozpatrzenie  projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 

2020/. 

 
W związku z tym, że zmiana porządku obrad sesji zwołanej w trybie art.20 ust.3 ustawy z dnia 

8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym wymaga zgody wnioskodawcy Przewodnicząca 
Rady Izabela Czaplicka zwróciła się z pytaniem do Wójta Gminy Lubomino czy wyraża 

zgodę na wprowadzenie zaproponowanych zmian? 

 
Wójt Gminy Andrzej Mazur nie wyraził zgody na wprowadzenie zmian zawnioskowanych 

przez Radnego Roberta Świtalskiego. 

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zawnioskowała o zamianę pkt 2 porządku obrad  

/ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2020/  z 

punktem 3 porządku obrad /Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2030/ oraz o wprowadzenie do porządku obrad jako pkt. 

10 /Informacje w sprawach  bieżących Rady Gminy Lubomino/. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur jako wnioskodawca zwołania  sesji wyraził zgodę na 

wprowadzenie zmian zawnioskowanych przez Przewodnicząca Rady Izabelę Czaplicką.  
 

Radny Stanisław Sienkiewicz zgłosił chęć zabrania głosu, użyczając mikrofon od 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Lubomino. 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że jeżeli Radny Stanisław 

Sienkiewicz chce zabrać głos musi podejść do mikrofonu znajdującego się w sali na statywie. 

Mikrofon,  który ma Wiceprzewodniczący Rady jest przeznaczony dla osób referujących z 

Urzędu Gminy Lubomino.  Dodała, że od dziś będą obowiązywały nowe zasady o których 

później poinformuje radnych.  
 
Radny Robert Świtalski stwierdził, że w tej chwili nie ma osób referujących.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zwróciła po raz pierwszy uwagę Radnym 

Robertowi Świtalskiemu oraz  Stanisławowi Sienkiewiczowi, że zaburzają porządek obrad.  
 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał gdzie zgodnie ze statutem jest zachowany 7 dniowy 

termin na przesłanie dokumentów? Statut to akt prawa miejscowego w związku z czym grozi 

to unieważnieniem uchwał.  

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że zgodnie ze statutem na jego wniosek 

Przewodnicząca Rady jest zobowiązana zwołać sesję w ciągu siedmiu dni od dnia wpływu 

wniosku. Siedmiodniowy termin przesłania dokumentów obowiązuję w przypadku zwołania 

sesji w trybie zwyczajnym.   

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytanym dlaczego projekty uchwał nie były 

procedowane w komisjach? 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odpowiedziała, że sesję można zwołać w trybie 

nadzwyczajnym i nie będzie z radnym na ten temat dyskutować.  
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Radny Stanisław Sienkiewicz zabierając głos powiedział, że nie ma pojęcia „sesja 

nadzwyczajna”. Zapytał, które przypadki były tak pilne, że trzeba było w takim trybie zwołać 

sesje.  

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zwróciła po raz drugi uwagę Radnemu 

Stanisławowi Sienkiewiczowi, że dyskutuje nie na temat.  
 
Radny  Robert Świtalski powiedział, że dyskusja jest na temat gdyż dotyczy porządku obrad.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zwróciła po raz drugi uwagę Radnemu Robertowi 

Świtalskiemu twierdząc, że jest niesubordynowany. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał Przewodniczącą Rady na czym polega praca rady? 
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka powiedziała, że jeżeli radny nie zna ustawy o 

samorządzie gminnym to dostanie odpowiedź na piśmie jeśli chce. 
 
W związku z dalszą dyskusją Przewodnicząca Rady poprosiła o wyciszenie mikrofonów. 

 
Po włączeniu mikrofonów odczytała proponowany nowy prządek obrad: 
  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 

na lata 2020 – 2030. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na 

rok 2020. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Lubomino.   

5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów.  

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki 

opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 

w Gminie Lubomino w roku szkolnym 2020-2021. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 

Skarg, Wniosków i Petycji. 

10. Informacje w sprawach  bieżących Rady Gminy Lubomino. 

11. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy. 

12. Przyjęcie protokołu z XVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

13. Przyjęcie protokołu z XVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 

14. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

15. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 

16. Zamknięcie obrad. 
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Następnie poddała pod głosowanie nowy porządek obrad. 

 

W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. Za nowym porządkiem obrad głosowało 8 radnych, 

przeciw – 1, wstrzymało się – 3/ Radny Adam Chyżyński, Radny Adam Wieczorek i Radny 

Stanisław Sienkiewicz nie brali udziału w głosowaniu/.Nowy porządek obrad został przyjęty 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.  
 
 
Ad.2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej 
na lata 2020 – 2030. 
Pełny przebieg pkt 2 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 14:57 – 36:30 ) 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur przedstawił projekt uchwały. Poinformował, że w związku z 

wprowadzeniem 3 zmian w budżecie na 2020 rok oraz zmianą dotacji na zadania zlecone  w 

WPF zmieniły się kwoty w dochodach ogółem, w dochodach bieżących, dotacjach i środkach 

na cele bieżące, dochodach majątkowych oraz wydatkach ogółem, wydatkach  bieżących i 

wynagrodzeniach a także wydatkach majątkowych.  

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poprosiła radnych, aby imiennie zgłaszali się do 

dyskusji. Dodała, że zgodnie z §50 Statutu Gminy Lubomino prowadzący obrady udziela głosu 

według kolejności zgłoszeń na listę mówców. Poinformowała, że taką listę mówców będzie 

prowadził Wiceprzewodniczący Rady Tomasz Lisowski.  

Radny Robert Świtalski zgłaszając się do dyskusji zapytał czy Przewodnicząca Rady będzie 

każdemu przynosiła mikrofon do stolika? 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odpowiedziała, że każdy radny według kolejności 

zgłoszeń będzie podchodził do mikrofonu znajdującego się w sali na statywie. Następnie 

zwróciła się z prośbą do radnego Stanisława Sienkiewicza, aby odniósł mikrofon na miejsce 

(tj. statyw) bo będzie zmuszona przerwać obrady.  

W związku z dyskusją na temat ilości udostępnionych mikrofonów na sali oraz złej organizacji 

pracy rady Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zawnioskowała o zamknięcie dyskusji.  

W głosowaniu udział wzięło 11 radnych. Za wnioskiem o zamknięcie dyskusji głosowało 10 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 1/ Radny Adam Chyżyński, Radny Adam Wieczorek, 

Rady Stanisław Sienkiewicz oraz Radny Robert Świtalski nie brali udziału w 

głosowaniu/.Wniosek o zamknięcie dyskusji został przyjęty.  
 
Radny Robert Świtalski powiedział, że zgłosił się do dyskusji i chciałby w tym punkcie zabrać 

głos. 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach (czas: 

22:35 – 30:00). 

Po wznowieniu obrad, odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/129/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2030. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie zmian Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2020 – 2030. 

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 8 uprawnionych 15 

PRZECIW 0 oddanych głosów 11 

WSTRZYMAŁO SIĘ 3 nieoddanych głosów 4 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian WSTRZYMAŁ SIĘ 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław NIE GŁOSOWAŁ 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert NIE GŁOSOWAŁ 

15 WIECZOREK  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

 
 

Ad.3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na 
rok 2020. 
Pełny przebieg pkt 3 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 36:30 -  1:07:05 ) 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że zmiany w budżecie dotyczą trzech rzeczy. 

Gmina otrzymała dotację w wysokości 6.000,00 zł. na zakup motopompy dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Lubominie, ze środków własnych trzeba jeszcze dofinansować ten zakup 

kwotą 7.000,00 zł. Otrzymano również dotację w wysokości 12.000,00 zł  na realizację zadania 

inwestycyjnego „Zagospodarowanie przestrzeni publicznej w miejscowości Gronowo” , wkład 

własny z Funduszu Sołeckiego wsi Gronowo wyniesie 3.000,00 zł.  

Ponadto Zespół Szkół w Lubominie otrzymał dofinansowanie na wynagrodzenia Lokalnych 

Animatorów Sportu na Orliku. W związku z czym trzeba przenieść środki w planie wydatków 

między działami (tj. z działu 926 – kultura fizyczna do działu 801-oświata i wychowanie).  
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Do dyskusji w w/w punkcie obrad zgłosili się: radny Robert Świtalski oraz radny Stanisław 

Sienkiewicz.  

 
Radny Robert Świtalski zabierając głos stwierdził, że po raz kolejny w jedną uchwałę są 

wrzucane tematy, tak bardzo od siebie odległe. Zaapelował, aby uchwała była rozbijana w  taki 

sposób, żeby nad każdym tematem można byłoby pochylić się osobno.  

 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, że głosowania nie powinny mieć miejsca od tego 

są komisje. Nie ma opinii Komisji Budżetu i Finansów. Nie rozumie jakie były pilne sprawy, 

że sesje zwołano w trybie art.20 ust.3 ustawy o samorządzie gminnym.  

Następnie przeszedł do odczytywania pisma na temat tego czy rada gminy nie może zastrzec w 

statucie gminy listę kar dyscyplinarnych za niewłaściwe zachowanie.  

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka przerywając wypowiedź Radnemu Stanisławowi 

Sienkiewicz stwierdziła, że nie jest ona zgodna z omawianym tematem.  Poinformowała, że 

radny będzie miał możliwość odczytania pisma w punkcie sprawy różne porządku obrad.  

W związku z tym, że radny dalej kontynuował odczytywanie pisma zwróciła po raz drugi 

uwagę radnemu po czym odebrała jemu głos prosząc o wyłączenie mikrofonu. 

 

Następnie ogłosiła 10 minutową przerwę w obradach (czas: 43:05 – 51:35). 

 

Po wznowieniu porządku obrad głos zabrał Wójt Gminy Andrzej Mazur ustosunkowując się 

do wypowiedzi radnego Roberta Świtalskiego oraz radnego Stanisława Sienkiewicza.   

 

Poinformował, że uchwalony budżet na dany rok posiadał wiele działów, rozdziałów i 

paragrafów. Wszystkie wnioski, które wpływają w okresie międzysesyjnym są ujmowane przy 

zmianach w budżecie oraz przekazywane pod obrady rady. Szczegółowości budżetu nie można 

zmienić, ponieważ jest to uregulowane ustawowo.   

Sesje zwołano w trybie nadzwyczajnym ponieważ, Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie 

zwołał swojej komisji w terminie i zgodnie z planem pracy.  Gdyby odbyła się Komisja 

Rewizyjna to zwołano by sesja zwyczajną poświęconą sprawozdaniu z wykonania budżetu i 

raportowi o stanie gminy. W związku z tym, że Komisja Rewizyjna odbyła się po terminie 

ustawowym i nie ma rozstrzygnięcia (opinii), podjął decyzje o zwołaniu sesji nadzwyczajnej w 

związku z tym, że  niektóre uchwały czekają na rozpatrzenie przez radę już od 2,5 miesiąca. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz zabierając głos powiedział, że próbowano ukryć iż termin 

zaopiniowania budżetu przez Komisję Rewizyjną został wydłużony o dwa miesiące. Dodał, że 

komisja została zwołana w terminie .  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka wyjaśniła, że według ustawodawcy Komisja 

Rewizyjna powinna zebrać się najpóźniej w dniu 14 sierpnia 2020 roku. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, że Przewodnicząca Rady nie miała prawa ogłaszać 

przerwy w pracach rady, po czym poprosił o głos celem odczytania dokumentu jaki zaczął 

czytać przed przerwą w obradach.   

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że ma prawo zarządzić przerwę w 

pracach rady. Pismo, które radny chce odczytać nie dotyczy tak jak już wcześniej powiedziała 

omawianego tematu tj. zmian w budżecie gminy. Następnie poprosiła o zabranie głosu Radnego 

Roberta Świtalskiego, który zgłosił się do dyskusji. 
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Radny Robert Świtalski poinformował, że zabierze głos jak swoją wypowiedź skończy radny 

Stanisław Sienkiewicz.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka powiedziała, że jeżeli radny Robert Świtalski chce 

skorzystać z danego jemu prawa, niech zabierze głos teraz, w przeciwnym razie będzie 

zmuszona zamknąć dyskusje.   

 
W związku z dalszą dyskusją Radna Izabela Czaplicka zwróciła uwagę radnemu Robertowi 

Świtalskiemu, że przekracza swoje kompetencje. 

 
Radny Robert Świtalski zabierając głos stwierdził,  że wszystkie tematy poruszone w uchwale 

mogły zostać rozdzielone na poszczególne punkty. Ponadto powinno zostać zwołane wspólne 

posiedzenie komisji, aby można było procedować nad uchwałami. Zwrócił się z pytaniem do 

Przewodniczącej Rady czy kontroluje pracę rady? 

 

Radna Izabela Czaplicka poprosiła radnego, aby zabrał głos na temat omawianego punktu tj. 

zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

 

Radny Robert Świtalski kontynuując swoją wypowiedź, powiedział że jak wynika z 

wcześniejszej wypowiedzi Wójta, Przewodnicząca Rady nie zwoływała przez 2,5 miesiąca 

sesji w związku z czym Wójt musiał zwołać sesję nadzwyczajną.  
 

W związku z tym, że radny w dalszym ciągu zabierał głos nie na temat Radna Izabela 
Czaplicka zamknęła dyskusję po czym przystąpiła do odczytania projektu uchwały. 

 

Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/130/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na rok 2020. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Lubomino na rok 2020. 

wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 9 uprawnionych 15 

PRZECIW 0 oddanych głosów 10 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 nieoddanych głosów 5 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 
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8 ŁOSIEWICZ  Jarosław NIE GŁOSOWAŁ 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian ZA 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław NIE GŁOSOWAŁ 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert NIE GŁOSOWAŁ 

15 WIECZOREK  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

 
 
Ad.4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 
czystości i porządku na terenie Gminy Lubomino.   
Pełny przebieg pkt 4 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:07:05- 1:27:55 ) 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że rozstrzygnięciem nadzorczym Wojewoda 

Warmińsko-Mazurski unieważnił regulamin w związku z niedoprecyzowaniem dwóch zapisów 

dot. braku określenia częstotliwości pozbywania się odpadów komunalnych z terenów 

publicznych oraz brakiem określenia częstotliwości opróżniania zbiorników bezodpływowych.  

Dodał, że wspólnie z pracownikami postanowili spróbować przesunąć wejście w życie 

wszystkich uchwał związanych z gospodarką odpadami z 1 października 2020 roku na 1 

stycznia 2021 roku. Czas ten może uda się wykorzystać na spotkania z mieszkańcami o ile nie 

zostaną wprowadzone obostrzenia związane z pandemią. Ponadto będzie już znana kwota za 

wywóz odpadów po przetargu, ponieważ obecna umowa kończy się 31 grudnia 2020 roku. 

Ustawa narzucała wprowadzenie zmian od 6 października 2020 roku ale w związku z COVID 

termin został przesunięty do końca roku w związku z czym można to wykorzystać.  

 

Karolina Jaczewska pracownik UG poinformowała, że Wojewoda Warmińsko-Mazurski 

zarzucił również, że w regulaminie nie wyznaczono obszarów podlegających deratyzacji i 

terminów jej przeprowadzenia w związku z czym zmieniono również zapisy §9 ust.1 i 2  

Regulaminu. Następnie odczytała zmiany zapisów jakie wprowadzono do regulaminu zgodnie 

z zaleceniem Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 

Informacja na temat wprowadzonych zmian do regulaminu stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu.  

Do dyskusji nad projektem uchwały zgłosili się: radny Dariusz Krysik i radny Robert Świtalski. 

Radny Dariusz Krysik zwrócił się z pytaniem w jakiej formie i na ile czasu przed wejściem 

w życie zmian w gospodarce odpadami urząd gminy planuje przekazać informacje 

mieszkańcom? 

Wójt Gminy Andrzej Mazur udzielając odpowiedzi poinformował, że będą planowane 

zebrania wiejskie związane z funduszem sołeckim. Na tych zebraniach będą również 

przekazywane informacje  na temat odpadów. Znając już cenę z przetargu na wywóz odpadów 

i ostateczną wysokość opłat za odpada to w grudniu 2020 roku zostaną przeprowadzone 

ponowne zebrania z  mieszkańcami. Poza spotkaniami będą również przekazywane informacje 

w internecie oraz w formie ulotek.  

Radny Robert Świtalski zapytał czy uchwała musiała być dzisiaj procedowana? Co do tej pory 

Wójt zrobił w ramach konsultacji z mieszkańcami cen odpadów? 
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Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że regulamin nie został przyjęty przez Wojewodę 

Warmińsko-Mazurskiego  w związku z czym wystąpiła konieczność naniesienia w nim 

poprawek, aby mógł się stać aktem prawa miejscowego. Do momentu kiedy regulamin nie 

zostanie ogłoszony w Dzienniku Urzędowym Województwa Warmińsko-Mazurskiego nie ma 

z czym wychodzić do mieszkańców. Dlatego też, chcąc zdążyć z uchwałami trzeba było zwołać 

jak najszybciej sesji.  

Radny Robert Świtalski stwierdził, że rozstrzygnięcie nadzorcze jest z 29 czerwca a dziś jest 

24 sierpnia w związku z czym był czas, żeby działania podjąć. Zapytał co Pan Wójt  zrobił 

przez ten czas? Przypomniał, że Pan Wójt między czasie zwołał sesję, aby obsadzić jeszcze 

jedną osobę w Komisji Rewizyjnej, wówczas można było również rozpatrzeć omawianą teraz 

uchwałę.  

Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że po 29 czerwca nie było już sesji. Po otrzymaniu 

rozstrzygnięcia nadzorczego trzeba było przepracować tekst regulaminu. Czekano, aż 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zwoła swoją komisje, aby sesja odbyła się w trybie 

zwyczajnym. Pomimo wystosowanego przez niego i Panią Przewodniczącą Rady pisma ,  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie zwołała komisji w terminie.   

Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem od kiedy było wiadomo, że zmiany w 

ustawie nastąpią? Dlaczego procedur nie wszczęto wcześniej? Co dzieje się z pomocą prawną, 

że uchwały nie przechodzą? 

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że radny Stanisław Sienkiewicz prowadził 

wówczas sesję jak wszystkie uchwały dotyczące gospodarki odpadami były przegłosowane. 

Regulamin utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Lubomino rozstrzygnięciem 

nadzorczym nie został uchwalony w związku z czym został poprawiony i ponownie poddany 

radzie pod głosowanie. Dodał, że zapisy odnoście wywozów ścieków były zamieszczane w 

poprzednich regulaminach i przechodziły. Wszystko zależy od interpretacji przepisów.  

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka po odczytaniu projektu uchwały przeszła do 

głosowania.   

Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/131/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 
Lubomino.   
 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie uchwalenia 

Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy 

Lubomino.   
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 8 uprawnionych 15 

PRZECIW 0 oddanych głosów 10 

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 nieoddanych głosów 5 
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Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian NIE GŁOSOWAŁ 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław NIE GŁOSOWAŁ 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert NIE GŁOSOWAŁ 

15 WIECZOREK  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

 

Ad.5. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 
szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 
komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
Pełny przebieg pkt 5 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:27:55 – 1:35:40) 

Karolina Jaczewska pracownik UG zapoznała zebranych z projektem uchwały. 

Poinformowała,  że chcąc wprowadzić nowy system gospodarowania odpadami od dnia 1 

stycznia 2021 roku na co zezwala wprowadzona tarcza antykryzysowa istnieje konieczność 

zmiany brzmienie §7 uchwały.  

Nie było pytań do projektu uchwały. 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/132/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

zmieniającą uchwałę w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 
usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 
zagospodarowania tych odpadów. 
 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów. 
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 8 uprawnionych 15 
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PRZECIW 0 oddanych głosów 10 

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 nieoddanych głosów 5 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian NIE GŁOSOWAŁ 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław NIE GŁOSOWAŁ 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert NIE GŁOSOWAŁ 

15 WIECZOREK  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

 

Radny Jarosław Łosiewicz zwrócił się z pytaniem do Pana Wójta kto podjął decyzję, aby te 

uchwały zmienić skoro nie było posiedzenia  komisji.  

Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że jest to uchwała przygotowana przez niego i 

jego pracowników. Uchwały przygotowuje pracownik merytoryczny.  

Radny Jarosław Łosiewicz stwierdził, że po to jest rada, aby doradzać organowi 

wykonawczemu. Komisje odbywają się po to, aby porozmawiać, dojść do konsensusu i wyjść 

z jakimś rozwiązaniem.  Obecnie wygląda to tak, jakby Pan Wójt sam podjął decyzję.  

Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że sama data wprowadzenia przepisów to nie jest 

nic wielkiego nad czym trzeba dyskutować i spotykać się dwa razy, aby wziąć pieniądze.    

Radny Jarosław Łosiewicz wyjaśnił, że nie chodzi o pieniądze. 

 

Ad.6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody 
ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty 
oraz ustalenia stawki opłaty za pojemnik. 
Pełny przebieg pkt 6 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:35:40 – 1:40:00) 

Karolina Jaczewska pracownik UG zapoznała zebranych z projektem uchwały. 

Nie było pytań do projektu uchwały.  

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała projekt uchwały.  

Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/133/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

zmieniającej uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za 
pojemnik. 
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Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty oraz ustalenia stawki 

opłaty za pojemnik. 
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 8 uprawnionych 15 

PRZECIW 0 oddanych głosów 10 

WSTRZYMAŁO SIĘ 2 nieoddanych głosów 5 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz WSTRZYMAŁ SIĘ 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław WSTRZYMAŁ SIĘ 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian NIE GŁOSOWAŁ 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław NIE GŁOSOWAŁ 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert NIE GŁOSOWAŁ 

15 WIECZOREK  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

 
 
Ad.7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa 
w Gminie Lubomino w roku szkolnym 2020-2021. 
Pełny przebieg pkt 7 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 1:40:00 – 1:56:20 ) 

Wójt Gminy Andrzej Mazur zapoznał zebranych z projektem uchwały. Poinformował, że do 

tej pory między gminą a rodzicem były podpisywane umowy na dowóz dziecka do szkoły. 

Obecnie zostało to zmienione i na każdy rok szkolny trzeba ustalić średnią cenę paliwa na 

podstawie średnich cen paliw w danej miejscowości. W związku z tym, że na terenie Gminy 

Lubomino nie ma stacji paliw średnią cenę ustalono w oparciu o ceny z maja 2020 dwóch stacji 

paliw PRIMI i ORLEN znajdujących się w miejscowości Orneta . 

Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał, dlaczego cena nie jest za kilometr? 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że cena za litr została określona przez 

ustawodawcę na podstawie określonego wzoru tj.: ilość normy paliwa na 100 km, razy ilość 

km rodzica do szkoły, minus km rodzica do pracy. 
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Radny Stanisław Sienkiewicz zawnioskował, aby projekt uchwały skierować pod obrady 

komisji. 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że zgodnie z art.39a ustawy z dnia 16 grudnia 
2019 roku -Prawo oświatowe zwrot rodzicom kosztów przewozu dziecka i rodzica odbywa się 

na podstawie wzoru, w którym jednym z czynników jest średnia cena paliwa w gminie. Średnią 

cenę paliwa w gminie określa na każdy rok szkolny Rada Gminy. Do wyliczenia średniej ceny 

jednostki paliw przyjęto średnią cenę benzyny, oleju napędowego i LPG z miesiąca 

poprzedzającego przedłożenie projektu pod obrady Rady Gminy ze stacji paliw znajdujących 

się na terenie sąsiedniej gminy, z uwagi na brak stacji paliw w Gminie Lubomino.  

Dodał, że jest odpowiedź dwóch firm dot. cen w miesiącu maju (odczytał treść e-maili).  

 

Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, że są firmy na terenie jeszcze  innych gminy. 

Komisje powinny pochylić się nad tym i zastanowić.  
 

Radny Dariusz Krysik zabierając głos powiedział, że w uzasadnieniu do uchwały jest zapis iż 

do wyliczenia średniej ceny jednostki paliw przyjęto średnią cenę benzyny, oleju napędowego 

i LPG z miesiąca poprzedzającego przedłożenie projektu pod obrady Rady Gminy. Wcześniej 

Pan Wójt mówił, że średnie ceny określone w uchwale są brane na podstawie cen 

obowiązujących w miesiącu maju.  

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur wyjaśnił, że projekt uchwały został złożony do biura rady w 

miesiącu czerwcu i czekał pod obrady sesji. 

 
Radny Dariusz Krysik zwrócił się z pytaniem czy zgodnie z ustawą średnia cena paliwa miała 

być brana pod uwagę na 30 dni przed przygotowaniem uchwały czy podjęciem jej przez radę? 

Pod uwagę była brana cena z miesiąca maja a teraz mamy miesiąc sierpień.  

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur odpowiedział, że uzasadnienie do uchwały mówi iż przyjęto 

średnią cenę benzyny, oleju napędowego i LPG z miesiąca poprzedzającego przedłożenie 

projektu uchwały. Przyjęto ceny z miesiąca maja ponieważ projekt uchwały został 

przygotowany w miesiącu czerwcu. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz ponowił swój wniosek, aby projekt uchwały wrócił do 

procedowania w komisjach.  
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poddał wniosek pod głosowanie.  

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za przyjęciem wniosku głosowało 7 radnych, przeciw 

– 7, wstrzymało się – 1. Wniosek nie został przyjety.  
  
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała projekt uchwały. 

 

Radny Damian Przybyszewski zwrócił się z pytaniem czy podane ceny paliw w uchwale są 

cenami netto czy brutto. 

 
Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że w tej chwili nie odpowie ale to sprawdzi. Nawet 

jeśli przesłane ceny przez stację paliw są cenami netto to trzeba będzie doliczyć po prostu VAT. 
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Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/134/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Lubomino w roku 
szkolnym 2020-2021. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w Gminie Lubomino w roku szkolnym 

2020-2021. 
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 8 uprawnionych 15 

PRZECIW 6 oddanych głosów 14 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 nieoddanych głosów 1 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam NIE GŁOSOWAŁ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz PRZECIW 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław PRZECIW 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian PRZECIW 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław PRZECIW 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert PRZECIW 

15 WIECZOREK  Adam PRZECIW 

 
Ad.8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. 
Pełny przebieg pkt 8 odzwierciedla transmisja z obrad (czas:1:56:20 – 2:02:05 ) 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała złożoną przez Radnego Adama 

Czyżyńskiego rezygnację z pełnienia funkcji Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 

Petycji. Następnie zwróciła się z pytaniem do wnioskodawcy jaki jest powód jego  rezygnacji? 

Radny Adam Chyżyński odpowiedział, że powodem rezygnacji są sprawy osobiste. 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem.  

Rada Gminy Lubomino podjęła Uchwałę NR XVIII/135/2020 z dnia 24 sierpnia 2020 roku 

w sprawie odwołania Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  
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Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Rozpatrzenie projektu  uchwały w sprawie odwołania 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :przyjęto 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 14 uprawnionych 15 

PRZECIW 0 oddanych głosów 15 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam ZA 

3 CZAPLICKA  Izabela WSTRYMAŁA SIĘ 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz ZA 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław ZA 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian ZA 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław ZA 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert ZA 

15 WIECZOREK  Adam ZA 

 

Ad.9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji 
Skarg, Wniosków i Petycji. 
Pełny przebieg pkt 9 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:02:05 – 2:08:30 ) 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poprosiła o zgłaszanie kandydatur na 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  
 
Radna Magdalena Beczak zgłosiła kandydaturę radnego Zdzisława Naguszewskiego. 

Kandydat wyraził zgodę.  

 

Więcej zgłoszeń nie było w związku z czym Przewodnicząca Rady poddał pod głosowanie 

wniosek o zamknięcie listy kandydatów.  

 

W głosowaniu udział wzięło 15 radnych. Za zamknięciem listy kandydatów głosowało 11 

radnych, przeciw – 0, wstrzymało się – 4. WNIOSEK ZOSTAŁ PRZYJĘTY. 

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka przeszła do głosowania jawnego imiennego nad 

kandydaturą radnego Zdzisława Naguszewskiego na Przewodniczącego Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji. 
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Poniżej imienny wykaz głosowań. 
głosowanie Czy jesteś za kandydaturą Radnego Zdzisława Naguszewskiego 

na Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
wynik Głosowanie zakończone  wynikiem :wybrano 

typ Głosowanie jawne imienne 

większość  zwykła 

Podsumowanie 
status ilość status ilość 

ZA 11 uprawnionych 15 

PRZECIW 0 oddanych głosów 15 

WSTRZYMAŁO SIĘ 4 nieoddanych głosów 0 

Wyniki imienne 
Lp. Nazwisko Imię GŁOS 

1 BECZAK  Magdalena ZA 

2 CHYŻYŃSKI  Adam WSTRZYMAŁ SIĘ 

3 CZAPLICKA  Izabela ZA 

4 GRABLEWSKI  Wiesław ZA 

5 KARPIŃSKI  Józef ZA 

6 KRYSIK  Dariusz ZA 

7 LISOWSKI  Tomasz ZA 

8 ŁOSIEWICZ  Jarosław ZA 

9 NAGUSZEWSKI  Zdzisław ZA 

10 PERDIAN  Andrzej ZA 

11 PRZYBYSZEWSKI  Damian ZA 

12 SIENKIEWICZ  Stanisław WSTRZYMAŁ SIĘ 

13 STAŃCZYK  Zbigniew ZA 

14 ŚWITALSKI  Robert WSTRZYMAŁ SIĘ 

15 WIECZOREK  Adam WSTRZYMAŁ SIĘ 

 

W wyniku głosowania jawnego imiennego radny Zdzisław Naguszewski został wybrany na 

Przewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Lubomino w związku z 

czym Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  odczytał Uchwałę NR XVIII/136/2020 z 
dnia 24 sierpnia 2020 roku w sprawie powołania Przewodniczącego Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
 

Następnie ogłosiła przerwę w obradach ( czas: 12:08:30 – 2:25:45) 
 

Ad.10. Informacje w sprawach  bieżących Rady Gminy Lubomino. 
Pełny przebieg pkt 10 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 2:25:45 – 4:38:30) 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka odczytała pismo, które wystosowała do radnych 

Gminy Lubomino dotyczące propozycji przyjęcia zasad w celu usprawnienia prac rady. 

 

Pismo stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  
 
Do dyskusji w w/w punkcie zgłosili się: radny Stanisław Sienkiewicz i radny Robert Świtalski.  
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Radny Stanisław Sienkiewicz ad vocem odczytanego pisma powiedział, że zadaniem 

Przewodniczącego Rady jest tylko i wyłącznie  organizowanie prac rady. Następnie odczytał 

pismo na temat tego czy rada gminy nie może zastrzec w statucie gminy listę kar 

dyscyplinarnych za niewłaściwe zachowanie.  
 
„Kwestie określenia zasad sprawowania mandatu radnego reguluje ustawa. Jedyną sankcją za 

naruszenie obowiązków wynikających z mandatu jest polityczna odpowiedzialność radnego 

przed wyborcami. 

- Podczas obrad rady gminy radny zachowuje się niegrzecznie, podnosi głos i przedłuża swoje 

wystąpienia (jak to często jest mówione o nas). Czy w statucie gminy można zastrzec, że za 

niewłaściwe zachowanie podczas obrad radny może być ukarany dyscyplinarnie, zobowiązany 

przez prowadzącego obrady do zakończenia wystąpienia lub wykluczony z obrad? 

Nie. 

Zgodnie z art. 24 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym radny jest obowiązany brać udział w 

pracach rady gminy i jej komisji oraz innych instytucji samorządowych, do których został 

wybrany lub desygnowany. Przy wykonywaniu mandatu radny powinien kierować się dobrem 

wspólnoty samorządowej gminy oraz utrzymywać stałą więź z mieszkańcami i ich 

organizacjami, a w szczególności przyjmować zgłaszane przez mieszkańców gminy postulaty i 

przedstawiać je organom gminy do rozpatrzenia, ale nie jest związany instrukcjami wyborców. 

W orzecznictwie podkreśla się, że skoro wyborcy nie mogą ograniczać swobody radnego w 

wykonywaniu jego mandatu, to tym bardziej rada ani jej komisje nie mogą (bez wyraźnej 

podstawy ustawowej) dodatkowo krępować radnego. W szczególności nie wolno tym organom 

stosować wobec niesumiennego radnego żadnych środków dyscyplinujących (wyrok 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Krakowie z października 2007 r. z LEX-a). Mandat 

radnego ma charakter mandatu wolnego, a jego wykonywanie poddane jest tylko weryfikacji 

wyborczej. 

Zgodnie z wyrokiem WSA w Szczecinie z 15 marca 2018 r. (LEX) w statucie gminy nie można 

np. zastrzec, że prowadzący obrady czuwa nad ich sprawnym przebiegiem, a zwłaszcza nad 

zwięzłością wystąpień radnych i innych osób uczestniczących w sesji oraz że w szczególnie 

uzasadnionych przypadkach może czynić radnym uwagi dotyczące tematu, formy i czasu 

trwania wystąpień, gdyż takie rozwiązanie umożliwiałoby prowadzącemu obrady ograniczenie 

uprawnienia radnego do swobodnego wypowiadania się podczas obrad. Rada gminy nie może 

np. ocenić dotychczasowej działalności radnego ani wezwać go, aby dalszą działalność 
wykonywał w sposób określony w tej uchwale (wyrok WSA w Łodzi z 19 września 2014 r.). 

Należy także zwrócić uwagę, że zgodnie z art. 11b u.s.g. działalność organów gminy jest jawna, 

a ograniczenie tej jawności może nastąpić tylko w przypadkach określonych ustawami. Wstęp 

na sesje rady gminy mają także obywatele. 

W rozstrzygnięciu nadzorczym Wojewody Wielkopolskiego z 31 marca 2015 r. stwierdzono, że 

wprowadzenie w statucie gminy sankcji w postaci nakazania przez przewodniczącego rady 

opuszczenia sali obrad przez osobę zakłócającą porządek obrad narusza zasadę jawności 

działania organów gminy. „ 

Na zakończenie dodał, że zgodnie z odczytanymi wyrokami nie życzy sobie, aby ograniczano 

jemu przysługującego prawa. Jako radny ma prawo do zadawania pytań. Przewodnicząca Rady 

nie ma prawa polecać zwoływania komisji jej przewodniczącemu. Zwierzchność nad 

przewodniczącym komisji ma jedynie rada gminy. 
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Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

powinien zwołać komisję absolutoryjną do 31 maja 2020r. Taki był jego obowiązek zgodnie z 

uchwałą rady gminy w sprawie ustalenia planów pracy komisji stałych.   

 
Radny Stanisław Sienkiewicz zapytał dlaczego oświadczenia majątkowe nie zostały jeszcze 

opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej?: 

 
Sekretarz Gminy Krystyna Błażewicz poinformowała, że ze względu na urlopy oświadczenia 

majątkowe nie zostały jeszcze opublikowane. Nie stanowią one tajemnicy i zostaną 

opublikowane.  
 
Radny Robert Świtalski odczytał stanowisko Klubu Radnych „DOBRA ZMIANA” w sprawie 

pisma, które radni otrzymali od Przewodniczącej Rady na temat propozycji przyjęcia zasad w 

celu usprawnienia prac rady. 

„Szanowni Państwo, Mieszkańcy Gminy Lubomino. W dniu 19 sierpnia Przewodnicząca Rady 

Gminy bez podjęcia jakichkolwiek uzgodnień, bądź konsultacji z poszczególnymi radnymi, bądź 
szefami klubów radnych wystosowała do radnych Gminy Lubomino pismo, które pod pozorem 

usprawnienia prac rady de facto zmierza w kierunku ograniczenia roli radnych oraz zawęża 

możliwości przekazywania informacji na temat zarówno prac całej rady, jak i aktywność  
poszczególnych członków Rady Gminy Lubomino oraz spraw i problemów podejmowanych w 

czasie sesji Rady Gminy Lubomino. Rola Przewodniczącego Rady Gminy została ściśle 

określona w art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym.  

 

Artykuł 19 mówi, że:   

„Rada gminy wybiera ze swego grona przewodniczącego i 1–3 wiceprzewodniczących 

bezwzględną większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu rady, w 

głosowaniu tajnym. Zadaniem przewodniczącego jest wyłącznie organizowanie pracy rady 

oraz prowadzenie obrad rady. Przewodniczący może wyznaczyć do wykonywania swoich zadań 
wiceprzewodniczącego.” 

 

Wszystko ponadto jest przekraczaniem kompetencji i uzurpowaniem praw nienależnych. 

A teraz kilka szczegółów z pisma Przewodniczącej do radnych Gminy Lubomino. 

 

„pkt 1)  przenieść główny ciężar prac na obrady Komisji stałych Rady Gminy 
Lubomino. Pytania przygotowujemy po otrzymaniu materiałów planowanych do 
poddania pod obrady;” 

 

W imieniu Klubu „Dobra Zmiana” pytamy więc czy w tym punkcie zawiera się próba 

ograniczenia dostępu do informacji związanych z problemami i sposobami ich rozwiązania? 

Bo jeśli większość prac miałaby być prowadzona na posiedzeniach komisji rady gminy, które 

nie są ani nagrywane, ani transmitowane w internecie, to możliwość dostępu do informacji 

przez mieszkańców gminy byłaby w znacznym stopniu ograniczona. Czy o to Pani chodziło? 

Odnośnie tego punktu rodzi się jeszcze jedno pytanie. Cóż to znaczy, iż pytania przygotowujemy 

po otrzymaniu materiałów planowanych do poddania pod obrady? Czy to zmierza w kierunku 

cenzury? Czy to ma już być cenzura? Pytamy więc czy działania rodem z Białorusi przeniesione 

są na forum Rady Gminy Lubomino? 

 

„pkt 2) zabieranie głosu: każdy radny zabiera głos w kolejności zgłoszenia się do 
dyskusji, zgłasza wszystkie pytania dotyczące danej kwestii. Po zabraniu głosu przez 
wszystkich zgłoszonych kolejno radnych zadajemy pytania uzupełniające. 
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Wypowiedzi nie przeciągamy i nie odnosimy się do sfery emocji. 
Głosowania według opinii wypracowanych podczas obrad Komisji – bez przytaczania 
na sesji odbytych dyskusji. 
Sesje służą podsumowaniu przeprowadzonych prac podczas obrad Komisji.” 

 

Pytamy więc co z radnymi, którzy nie zapiszą się do dyskusji a w trakcie debaty nasunął im się 
istotne pytania związane z daną tematyką? Przewodnicząca w swoim „widzimisię” udzieli 

głosu, bądź go nie udzieli. I tu już chyba zbliżamy się do kadłubowej dyktatury. W żadnym  

momencie, ani w duchu, ani w literze ustawodawca nie przewidział tak rozbuchanego parcia 

na władzę. Cóż to miałoby oznaczać, iż głosujemy na sesji według opinii wypracowanych na 

komisji. Czyż na podstawie rozmów, dyskusji, przemyśleń bądź sugestii naszych wyborców nie 

mamy prawa zmienić zdania i zagłosować inaczej niż w trakcie posiedzenia komisji? Toż to 

kolejny przejaw  dyktatur. 

 

„pkt 3) nieuczestniczenie radnego w głosowaniu – przepisy ustrojowe nie przewidują 
żadnych sankcji w stosunku do radnego. Jednak należy opowiedzieć się przeciwko 
praktykowaniu przez radnych tej formy „bezczynności” w akcie głosowania, gdyż 
stanowi ona de facto przejaw nie wykonywania obowiązków radnego związanych z 
uczestniczeniem radnego w pracach rady” 

 

 Przewodnicząca po raz kolejny chce być mądrzejsza od Sejmu i Senatu łącznie. Skoro 

ustawodawca dopuszcza taką możliwość to zapewne można taką formę głosowania 

potraktować jako swoisty sprzeciw wobec sposobu traktowania mniejszości samorządowej. W 

Parlamencie również mamy przypadki opuszczania sali obrad przed głosowaniem na znak 

sprzeciwu i nikomu do głowy nie przychodzi próba dyscyplinowania posłów w tym zakresie.  

 

„pkt 4) opuszczanie obrad komisji lub sesji powinno mieć miejsce tylko w 
uzasadnionych przypadkach” 

 
 

W tej kwestii mamy nadzieję, iż będzie Pani jednakowo traktowała zarówno radnych 

koalicyjnych jak i opozycyjnych. 

 
„pkt 5) przebieg obrad powinien być niezakłócony i sprawny” 

 

Naszym zdaniem od sprawnego i niezakłóconego przebiegu obrad ważniejsze jest to, by był on 

jawny, uczciwy i demokratyczny. 

Na szacunek Pani Przewodnicząca zasługuje się swoją postawą, rzetelnością a przede 

wszystkim uczciwością a nie pisaniem niczym nieuzasadnionych pism i pisemek w których 

pokazuje Pani innym jak bardzo chciałby ograniczyć niezależność i autonomię radnych Klubu 

Radnych „Dobra Zmiana”. A co do czasu i pieniędzy to najbardziej sołtysi, goście i urzędnicy 

a przede wszystkim radni winni się liczyć z mieszkańcami naszej gminy. Tak więc zanim 

spróbuje Pani uznać cokolwiek za zbędne  w poruszanych sprawach i problemach na rzecz 

radnych, proszę pamiętać iż ci radni, których zamierza ograniczać Pani w wypowiedziach i 

aktywności samorządowej niejednokrotnie uzyskali dużo więcej niż 44 głosy zdobyte przez 

Panią w wyborach samorządowych 2018 roku.” 

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zapytała czy radny składa na piśmie odczytane 

stanowisko do biura rady? 
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Radny Robert Świtalski odpowiedział, że nie. Nie jest to pismo urzędowe.  

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka powiedział, że w takim razie nie będzie reagowała 

na odczytane stanowisko przez radnego.  
Następnie nawiązując do sesji z 16 czerwca 2020 roku poinformował, że po konsultacjach 

głównie z inicjatorem petycji mieszkańców Rogiedli w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzeżonego Gminy Lubomino obręb 

Rogiedle oraz kilkoma mieszkańcami ustaliła, że petycja odnosiła się wyłącznie  do 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego gminy. Trzeba to wyszczególnić i nie 

sugerować nikomu, że zostało coś źle zrobione z planem. Nowy plan  zagospodarowania 

przestrzennego miał zawierać ekrany akustyczne i je zawiera.  

 

Radny Jarosław Łosiewicz powiedział, że też rozmawiał z mieszkańcami i ma inne 

informacje.  

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zaproponowała, aby umówić się z mieszkańcami 

na spotkanie. 

 

Po czym przeszła do odczytywania pism, które w okresie międzysesyjnym wpłynęły do biura 

rady. 

1. Wyrok WSA w Olsztynie z dnia 20 lutego 2020 roku w sprawie stwierdzenia 

nieważności zaskarżonej uchwały nr XII/76/2020 z dnia 28 listopada 2019 roku 

Rady Gminy Lubomino w części dotyczącej stwierdzenia nieważności wyborów 

Sołtysa Zagony. – wyrok stanowi załącznik nr 14 do uchwały. 
 
Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, że zgodnie z rozmową zarówno z Panią Sekretarz 

jak i Panią Radcą radni mieli zostać poinformowani o terminie rozprawy.   

 

Radny Robert Świtalski zapytał kto wiedział jeszcze o terminie rozprawy i dlaczego nie 

powiadomił o nim radnych? 

 

Sekretarz Gminy Krystyna Błażewicz powiedziała, że informacje o terminie rozpraw 

przychodzą do radcy prawnego jako pełnomocnika. Ponadto nie wie czy na dzień dzisiejszy 

prócz stron w rozprawie mogły brać udział inne osoby. Nie pamięta czy taka informacja była 

podawana w informacji o działalności Wójta.  

 

2. Wyrok WSA w Olsztynie z dnia 23 lipca 2020 roku w sprawie stwierdzenia 

nieważności §10 ust.4 załącznika do uchwały Nr XII/83/2019 Rady Gminy 

Lubomino z dnia 28 listopada 2019 roku w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Lubomino -  wyrok stanowi załącznik nr 15 do uchwały. 
 

 

Posiedzenie opuścił radny Józef Karpiński  ( czas: 3:15:00) 

 

Ustalono, że powyższe wyroki wraz z uzasadnieniem zostaną przesłane radnym drogą mailową.  
 

3. Pismo Rady Powiatu Lidzbarskiego z dnia 29 czerwca 2020 roku w sprawie 

udzielenia dotacji w roku 2020 między innymi Parafii Rzymskokatolickiej pod 

wezwaniem św. Katarzyny Aleksandryjskiej w Lubominie na dofinansowanie 

konserwacji i restauracji architektury ołtarza bocznego św. Katarzyny 
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Aleksandryjskiej w kościele parafialnym w Lubominie – etap III, zabytku 

wpisanego do rejestru zabytków decyzją Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków z dnia 11 marca 1957 roku pod numerem rejestru A-210 – w 

wysokości 10 000,00 zł – pismo stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
4. Pismo Komisariatu Policji w Ornecie z dnia 11 sierpnia z prośbą o wsparciem 

finansowe kwotą w wysokości 6.000,00 zł „Funduszu Wsparcia Policji”, które 

to środki chcą przeznaczyć do wzmocnienia służb prewencyjnych na terenie 

działania Komisariatu Policji w Ornecie oraz zakup środków ochrony osobistej 

i biurowej – pismo stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poprosił, aby radni podjęli decyzję poprzez głosowanie czy 

przygotować projekt uchwały pod wniosek Komisariatu Policji w Ornecie?  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka złożyła wniosek o przygotowanie projektu uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Lubomino na 2020 rok z ujęciem kwoty 6.000,00 zł z 

przeznaczeniem na „Fundusz Wsparcia Policji” ( środki zostaną przeznaczone do wzmocnienia 

służb prewencyjnych na terenie Komisariatu Policji w Ornecie oraz zakup środków ochrony 

osobistej).  

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za wnioskiem głosowało 8 radnych, przeciw – 0, 

wstrzymało się – 6/ . Wniosek został przyjęty.  
 

Ponadto  zgodnie z wnioskiem radnego Jarosława Łosiewicza ustalono, że na sesję podczas 

której będzie rozpatrywany w/w projekt uchwały zostanie zaproszony Komendant Komisariatu 

Policji w Ornecie.  

 

5. Pisma Mieszkańców Gronowa: 

- o umożliwienie nabycia nieruchomości znajdującej się w miejscowości 

Gronowo tj. działki o nr 229/5, która stanowi własność Gminy Lubomino; 
- o umożliwienie nabycia nieruchomości znajdującej się w miejscowości 

Gronowo(tj. świetlica wiejska) stanowiącej własność Gminy Lubomino -pisma 

stanowią załącznik nr 18 do protokołu. 
 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur poinformował, że zostały już zlecone do wykonania wyceny 

świetlicy wiejskiej i działki. Po ich wykonaniu zostanie zorganizowane ponownie zebranie w 

miejscowości Gronowo.  

 

Ustalono, że radni zostaną poinformowani o terminie kolejnego zebrania wiejskiego w 

Gronowie i będą mogli wziąć udział w zebraniu, chcąc wiedzieć coś więcej  o sytuacji 

mieszkańców.   

 

6. Pismo Radnego Stanisława Sienkiewicza tj. wezwanie do usunięcia naruszenia 

prawa poprzez wyeliminowanie z obrotu prawnego uchwał nr XVI/117/2020, 

XVI/118/2020, XVI/19/2020, XVI/120/2020, XVI/121/2020, XVI/122/2020, 

których to projekty zostały przedłożone przez osoby nieposiadające inicjatywy 

uchwałodawczej co jest niezgodne z §60 Statutu Gminy Lubomino – pismo 

stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  
7. Pismo radnego Stanisława Sienkiewicza tj. sprostowanie do wezwania do 

usunięcia naruszenia prawa – pismo stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 
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8. Opinię prawną z dnia 15 lipca 2020 roku w sprawie wezwania Rady Gminy do 

usunięcia naruszenia prawa – opinia stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zabieraj głos poinformował, że chociaż jest 

podmiotem uprawnionym do nadania biegu sprawie dot. wezwania do usunięcia naruszenia 

prawa poprzez wyeliminowanie z obrotu prawnego uchwał, chce przyjąć wnioski od radnych 

w tym temacie. 

 

W związku z dyskusja na temat osób, które przedłożyły pod obrady wskazane w wezwaniu do 

usunięcia naruszenia prawa projekty uchwał tj.: kluby radnych czy grupa radnych, celem 

sprawdzenia dokumentacji i podjęciu decyzji Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 minutową 

przerwę ( czas: 3:56:00 – 4:15:30). 

 

 

Po dostarczeniu niezbędnych dokumentów ( projektów uchwał, wniosków) głos zabrał Radny 
Stanisław Sienkiewicz, który stwierdził że projekty uchwał pod obrady przedłożyły osoby nie 

mające inicjatywy uchwałodawczej (grupa radnych). Dodał, że wniosek złożony przez Kluby 

Radnych o odwołanie Przewodniczącego Komisji Kultury, Oświaty i Promocji Gminy  widzi 

po raz pierwszy.  

 

Inspektor UG Ilona Basałygo wyjaśniła, że wniosek został przedłożony radnemu (wówczas 

jeszcze Przewodniczącemu Rady) w dniu sesji przez radna Magdalenę Beczak 

(Przewodniczącą Klubu „POROZUMIENIE NIEZALEŻNYCH). 

 

Sekretarz Gminy Krystyna Błażewicz poinformowała, że jeśli rada nie rozpatrzy wezwania, 

Radnemu Stanisławowi Sienkiewicz przysługuje odwołanie do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego. Nic też nie stoi na przeszkodzie, aby rada zajęła stanowisko w tej sprawie.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka złożyła wniosek o odmowę usunięcia zarzuconego 

naruszenia prawa. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o uzasadnienie prawne odmowy. 

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że chcąc nadać bieg sprawie prosi 

o to, aby rada zajęła stanowisko. Jako podstawę prawną podała ustawę z dnia 7 kwietnia 2017 

roku o zmianie ustaw -Kodeks Postepowania Administracyjnego oraz niektórych innych ustaw. 

 

Radny Stanisław Sienkiewicz stwierdził, że w ten sposób rada nie nadaje biegu sprawie tylko 

ją kończy.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka zaproponowała więc, aby wezwać radnego 

Stanisława Sienkiewicza do uzupełnienia wezwania o usunięcie naruszenia prawa podpisem 

kwalifikowalnym.  
 

Radny Stanisław Sienkiewicz powiedział, że nie jest to zgodne z prawem ponieważ do 

uzupełnienia podpisu powinien być wezwany w ciągu 7 dni. Skoro tego nie zrobiono widocznie 

uznano, że jest dobrze. Ponadto rada zajmuje się sprawą po terminie.  
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka ponowiła swój wniosek o odmowę usunięcia 

zarzuconego naruszenia prawa.  
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Radny Stanisław Sienkiewicz ponownie poprosił o uzasadnienie prawne odmowy.  
 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka poinformowała, że nadaje bieg sprawie według 

opinii radcy tj. „Kodeks postępowania administracyjnego oraz niektórych innych ustaw, wymóg 

ten został zniesiony. Nic nie stoi na przeszkodzie, aby w obecnym stanie prawnym 

zainteresowany podmiot  wystąpił z przedmiotowym wnioskiem. Rada gminy niezobowiązana 

do jego rozpatrzenia inicjatywę tę podjęła, zarówno w aspekcie negatywnym jak i 

pozytywnym.” 

 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za wnioskiem głosowało 7 radnych, przeciw – 7, 

wstrzymało się – 0/ . Wniosek o odmowę usunięcia zarzuconego naruszenia prawa nie 
został przyjęty. 
 
Wójt Gminy Andrzej Mazur zabierając głos powiedział, że wniosek nie został przyjęty wobec 

czego pozostaje bez rozpatrzenia. Radny Stanisław Sienkiewicz jeśli stwierdzi, że dostał za 

mało wiedzy w dniu dzisiejszy na ten temat, pójdzie do sądu i zaskarży uchwałę.  

 
Radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o pełne uzasadnienie prawne tego co zostało podjęte. 

Skoro wniosek o odmowę usunięcia zarzuconego naruszenia prawa został odrzucony to należy 

go rozpatrzeć.  
 

W związku z dyskusja i zakłócaniem prowadzenia dalszego porządku obrad Przewodnicząca 

Rady Izabela Czaplicka poprosiła o wyłączenie mikrofonu radnemu Stanisławowi Sienkiewicz.  

 
Wójt Gminy Andrzej Mazur zabierając głos powiedział, że radny Stanisław Sienkiewicz 

złożył wezwanie do rady. Przewodnicząca Rady postawiła wniosek, który nie został przez radę 

zaakceptowany w związku z czym sprawa zostaje w tym samym punkcie w którym była.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka ogłosiła 10 minut przerwy w obradach ( czas: 

4:28:40 – 4:38:30) 

 
 
Ad.11. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Gminy. 
Pełny przebieg pkt 11 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 4:38:30 -4:39:00 ) 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  poinformowała, że do protokołu nie wpłynęły 

uwagi w związku z czym poddała protokół pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 14 

radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 14 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

PROTOKÓŁ ZOSTAŁ PRZYJĘTY. 
 
 
Ad.12. Przyjęcie protokołu z XVI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 
Pełny przebieg pkt 12 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 4:39:00 – 4:41:35 ) 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  poinformowała, że do protokołu nie wpłynęły 

uwagi w związku z czym poddała protokół pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 14 

radnych. Za przyjęciem protokołu głosowało 7 radnych, przeciw- 7, wstrzymało się -0. 

PROTOKOŁU NIE PRZYJETO. 
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Ad.13. Przyjęcie protokołu z XVII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy. 
Pełny przebieg pkt 13 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 4:41:35 – 4:43:45 ) 

 
Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  poinformowała, że do protokołu nie wpłynęły 

uwagi. 

 

Radny Robert Świtalski zwrócił się z pytaniem w jakim trybie w protokole z sesji przed 

wynikami głosowań osobno wymieniono radnych, którzy nie brali udziału w głosowaniu skoro 

w dalszej części protokołu podawana jest tabela z wynikami głosowań. W tabeli  jest 

zaznaczone kto nie głosował. 
 
Inspektor UG Ilona Basałygo wyjaśniła, że zapisu dokonano na wniosek Przewodniczącej 

Rady.  

 

Radny Robert Świtalski poprosił  Przewodniczącą Rady, aby takich wyróżnień nie stosować. 

Jest tabela głosowań i każdy radny głosuje imiennie.  

 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  powiedziała, że ma prawo zgłosić co trzeba 

zaprotokołować w związku z tym, że prowadzi obrady. Zwróciła uwagę radnemu Robertowi 

Świtalskiemu, że przekracza swoje kompetencje, ponieważ od zwracania uwagi i pouczania na 

sesji jest przewodniczący.   
 

Następnie poddała protokół pod głosowanie. W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. Za 

przyjęciem protokołu głosowało 7 radnych, przeciw-7, wstrzymało się -0. PROTOKOŁU NIE 
PRZYJETO. 
 
 
Ad.14. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Pełny przebieg pkt 14 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 4:43:45 – 5:22:47 ) 

Wójt Gminy Lubomino przedstawił informację o swojej działalności w okresie między XXV 

(21.05.2020) a XVIII (24.08.2020) Sesją Rady Gminy. 

Po jej odczytaniu udzielał stosowanych wyjaśnień i odpowiedzi na pytania zadawane przez 

radnych do informacji. 

 

Informacja stanowi załącznik nr 22 do protokołu.   
 

Podczas omawiania informacji radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o przesłanie protokołów 

odbioru dróg Gronowo - granica gminy i Lubomino – Opin oraz przedmiaru (kosztorysu) na 

drogę Gronowo - granica gminy. 

 
 
Ad.15. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia oraz interpelacje i zapytania. 
Pełny przebieg pkt 15 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 5:22:47 – 6:36:30) 

Do dyskusji w/w punkcie zgłosili się:  radny Stanisław Sienkiewicz, radny Dariusz Krysik, 

radny Robert Świtalski, Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka.  
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Radny Stanisław Sienkiewicz poprosił o wyjaśnienie zapisu w raporcie o stanie gminy za 2019 

rok „ nieodpłatne przeniesienie własności gruntu” dot. dz.nr 213/2 w Gronowie. 

Ustalono, że odpowiedź w w/w sprawie zostanie radnemu udzielona na piśmie 

(czas: 5:23:15 - 5:24:25) 

 
Ponadto poruszył sprawy: 

- dalszych losów działki 59/6 obręb Rogiedle, która została przejęta przez gminę od KOWR; 
(czas: 5:24:25 – 5:31:45) 

 

- ubezpieczenia samorządu na kwotę 16.895,00 zł gdzie znajdują się klauzule: mienie prywatne 

pracowników od wszystkich ryzyk, ubezpieczenie od odpowiedzialności cywilnej pracodawcy, 

ubezpieczenie od odpowiedzialności majątkowej pracownicy samorządowi (czas: 5:31:45 – 

5:38:10) 

 

Radny Dariusz Krysik zabrał głos na temat: 

- działki 59/6 obręb Rogiedle (czas: 5:38:10 – 5:41:00); 

- remontu i ogrodzenia Gminnej Biblioteki Publicznej w Lubominie oddział w Wilczkowie 

(czas: 5:41:00 – 5:44:00 ); 

- wniosków, które ujęto w protokole z wyjazdowego posiedzenia Komisji Rolnictwa, Inicjatyw 

Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego z dnia 9 czerwca 2020 roku  

/informacje o zrealizowanych wnioskach przedstawił Ireneusz Gołębiewski- podinspektor UG/.  

Przewodniczący Komisji przypomniał  o sprawie brudnej wody, która podczas objazdu komisji  

wypływała  z oczyszczalni w stronę rzeki w Ełdytach Wielkich (czas: 5:44:00 – 5:54:50 ); 
   

Następnie według kolejności zgłoszeń, głos zabrała radny Robert Świtalski, który poruszył 

następujące sprawy: 

- podziękował wszystkim mieszkańcom za udział  w wyborach Prezydenta RP, za wysoką 

frekwencję i wynik (czas: 5:54:50 – 5:55:15); 
 

- szkieletu tablicy znajdującej się na skrzyżowaniu ul. Kopernika i ul. Kolejowej  w Lubominie 

( do kogo należy, na czyim gruncie stoi i od jak dawna tam się znajduje?) 

Poprosił o udzielenie odpowiedzi w w/w sprawie na piśmie (czas: 5:55:15 – 5:57:30); 
 

- Światowych Dni Młodzieży w Krakowie i pisma które złożył do rady gminy w 2016 roku o 

zwrot kosztów podróży w ramach promocji w związku z tym, że wraz z rodziną byli jedynymi 

reprezentantami gminy (czas: 5:57:30 – 6:00:57); 
 

- braku synchronizacji w obrazie i dźwięku w nagraniach z ostatnich dwóch sesji, które są 

zamieszczone na stronie BIP (czas: 6:00:57 – 6:02:25); 
 

- braku statutu gminy na oficjalnej stronie urzędu i aktualnego statutu na stronie BIP oraz 

uchwał zamieszczonych w BIP w zakładce „uchwały”  (czas: 6:02:25 – 6:07:30); 
 

- uczczenia przez gminę obchodów 100-lecia Bitwy Warszawskiej (6:08:35 – 6:09:35); 
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- pisma z dnia 2 lipca 2020 roku Przewodniczącej Rady Gminy Lubomino w sprawie przerwy 

w pracach Rady Gminy Lubomino od 15 lipca do 15 sierpnia 2020 r.  

Poprosił o opinię prawną w sprawie zarządzonej przez Przewodnicząca Rady wakacyjnej 

przerwy w pracach Rady Gminy Lubomino. Czy Przewodnicząca Rady ma takie prerogatywy,  

aby móc wstrzymać prace Rady Gminy Lubomino i komisji? (czas:6:09:35 – 6:11:00); 
 

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  poprosiła o sprecyzowanie, że nie wstrzymała 

żadnych prac rady tylko ogłosiła przerwę.  
 

Radny Stanisław Sienkiewicz zwrócił się z pytaniem, kiedy przewidywany jest termin 

zwołania sesji absolutoryjnej? 

 

Wójt Gminy Andrzej Mazur powiedział, że poinformował na piśmie Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej do kiedy powinno  najpóźniej odbyć się posiedzenie komisji, tak aby sesja 

odbyła się w ustawowym terminie.  Pismo zostało wysłane za potwierdzeniem odbioru drogą 

tradycyjną oraz e-mail. Sesji absolutoryjnej nie będzie w związku z tym, że nie ma wniosku 

Komisji Rewizyjnej a co za tym idzie nie ma również opinii RIO. Bez opinii RIO nie ma 

sprawozdania z budżetu, raportu i absolutorium.  

Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka  zabrała głos w sprawie: 

- wniosku, który dnia 25 lutego 2020 roku złożyła do Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, 

Inicjatyw Gospodarczych i Samorządu Terytorialnego o wzięcia pod uwagę kilku spraw 

podczas objazdu dróg przez komisję, co zostało pominięte (czas: 6:22:50 – 6:28:50); 

 

Na zakończenie głos zabrał Wójt Gminy Lubomino Andrzej Mazur, który przypomniał 

wspólne posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Lubomino z udziałem Starosty Powiatu 

Lidzbarskiego podczas którego radni obiecali, że przez trzy lata nie będzie funduszu sołeckiego. 

Fundusz sołecki na rok 2021 jest ponieważ, do końca marca 2020 roku nie było sesji w związku 

z pandemią. Poprosił, aby radni poszli na zebrania wiejskie i jak najwięcej środków z funduszu 

sołeckiego  przeznaczyli na inwestycje gminne drogowe i oświetleniowe ponieważ może być 

problem ze złożeniem nowego budżetu.  

 
Ad.16.  Zamknięcie obrad. 
Pełny przebieg pkt 15 odzwierciedla transmisja z obrad (czas: 6:36:30 – 6:37:06) 

 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca Rady Izabela Czaplicka dokonała zamknięcia 

XVIII Nadzwyczajnej  Sesji Rady Gminy Lubomino. 

 

 
 

Protokolant:     Przewodnicząca Rady Gminy 

 

Ilona Basałygo                      Izabela Czaplicka  


